
Protokół Nr XXX.2021 

z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej w dniu 23 września 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 13
00 

otworzył sesję 

i po powitaniu radnych oświadczył, że na sesji obecnych jest 14 radnych, co 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał  

(nieobecna radna Maria Palmowska).  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że obradowanie  odbędzie się  zgodnie                        

z wytycznymi  ustawy  dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem   i zwalczaniem COVID-19, 

innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. 

z 2020 r. poz. 374 ze zm.).  

 

Pytanie do radnych czy zgłaszają propozycje do porządku obrad sesji? 

 

Radny Kazimierz Wontor złożył wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 7. Powiedział, że jest to projekt uchwały nr 2/XXX, w jego treści 

zawartych jest pięć punktów, które zdaniem radnego powinny być uchwalane 

każdy oddzielnie ponieważ dotyczą różnych dziedzin i lokalizacji. Radny 

zaproponował, aby w tej formie ta uchwała została przedłożona do podjęcia na 

kolejnej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił wniosek Wójta Gminy o  zmianę  

porządku obrad  XXX sesji Rady Gminy Górzyca poprzez dodanie do punktu  9 

punkty: 9a. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego w celu opracowania i sfinansowania „Strategii 

Rozwoju Ponadlokalnego dla Gminy Słubice, miasta Kostrzyn nad Odrą, Gminy 

Rzepin, Gminy Ośno Lubuskie, Gminy Cybinka, Gminy Górzyca, Gminy 

Słońsk – Porozumienia „G-7” na lata 2022-2030” i punkt 9b. Podjęcie uchwały 

w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu „Strategia Rozwoju Ponadlokalnego dla Gminy Słubice, miasta 

Kostrzyn nad Odrą, Gminy Rzepin, Gminy Ośno Lubuskie, Gminy Cybinka, 

Gminy Górzyca, Gminy Słońsk – Porozumienia „G-7” na lata 2022-2030”,                   

w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust 3 ustawy z dnia 6 grudnia 

2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. 

 

Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka poinformowała, że pan Czapłon 

kontaktuje się teraz z planistą przedłożonego projektu uchwały z pytaniem czy 

jest możliwość formalna i prawna podjęcia uchwały w sprawie zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego odrębnie dla 



każdego załącznika. Dodała, że Studium opracowane jest dla całej gminy                          

i obawia się, że nie będzie takiej możliwości. 

 

Główny specjalista ds. budownictwa, inwestycji  i gosp. przestrzennej Sławomir 

Czapłon poinformował, że po rozmowie z głównym projektantem Studium 

uzyskał informacje, że Studium musi być uchwalone łącznie w jednej uchwale. 

Nie  można rozbić na poszczególne uchwały uchwalenia Studium. Musi to być 

jedna uchwała, która zawiera np. 5 załączników. Uchwalając po jednym temacie 

ten proces mógłby trwać nawet i 5 lat, ponieważ uchwalenie Studium to jest 

proces, który wymaga zrealizowania całej procedury. Powiedział, że gdybyśmy 

teraz uchwalili pięć odrębnych uchwał – procedur, to z pewnością Wojewoda 

Lubuski uchyliłby je. 

 

Z uwagi na brak innych propozycji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie jawne zgłoszone wnioski o zmianę w porządku obrad sesji: 

 

- Głosowanie jawne nad wnioskiem radnego Kazimierza Wontor o wycofanie                   

z porządku obrad sesji punktu 7. (z uwagi na błąd systemu do  głosowania radni 

powtórzyli głosowanie). 

W głosowaniu jawnym wynikiem głosowania : 5 głosów „za”, przy 6 głosach 

„przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” wniosek został odrzucony. 

 

- Głosowanie jawne nad wnioskiem Wójta Gminy Górzyca o dodanie do 

porządku obrad sesji punktów 9a i 9b. 

W głosowaniu jawnym radni jednogłośnie 14 głosami „za” zdecydowali                        

o wprowadzeniu ww. zmian w porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu XXIX sesji Rady Gminy. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Górzyca                         

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody                     

i odprowadzania ścieków oraz przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca 

na 2021 rok Nr XXIII.138.2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. 

9a. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  

      międzygminnego w celu opracowania i sfinansowania „Strategii Rozwoju  

      Ponadlokalnego dla Gminy Słubice, miasta Kostrzyn nad Odrą, Gminy  

      Rzepin, Gminy Ośno Lubuskie, Gminy Cybinka, Gminy Górzyca, Gminy  

      Słońsk – Porozumienia „G-7” na lata 2022-2030”. 

9b. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i  

      harmonogramu opracowania projektu „Strategia Rozwoju Ponadlokalnego  

      dla Gminy Słubice, miasta Kostrzyn nad Odrą, Gminy Rzepin, Gminy Ośno  

      Lubuskie, Gminy Cybinka, Gminy Górzyca, Gminy Słońsk – Porozumienia  

      „G-7” na lata 2022-2030”, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6  

      ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki  

      rozwoju. 

10. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku                

i informacja  o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej (WPF). 

11. Informacja Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej              

o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2021 r. 

12. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy za 

I półrocze 2021 r. 

13. Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub               

w sprawach projektów uchwał. 

17. Zakończenie obrad XXX sesji Rady Gminy.  

 

Realizacja porządku obrad: 

 

Ad. 1, 2,  

Zrealizowano na wstępie. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu XXIX sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został zamieszczony na 

stronie BIP i spytał  czy radni zgłaszają uwagi do protokołu  z obrad XXIX sesji 

Rady Gminy. 

 

Radni nie zgłosili innych uwag do protokołu  i w wyniku głosowania jawnego 

protokół Nr XXIX.2021 został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 



Wyniki imienne z głosowania oraz płyta z transmisją obrad stanowią załącznik 

do protokołu. 

 

Ad. 4 

Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych                 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że jego działania w okresie 

międzysesyjnym były związane ze sprawami organizacyjnymi Rady Gminy                

i z przygotowaniem materiałów na sesję oraz rozmowami z mieszkańcami 

gminy. 

 

Ad. 5 

Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Informacje przedstawiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Górzyca                         

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2022 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Główny Specjalista ds. działalności 

gospodarczej, spraw społecznych i ochrony danych osobowych Ewa Piechota. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej w dniu 

20 września 2021 r. była pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Górzyca                            

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2022 rok. 

 

Ww. uchwała Nr XXX.165.2021 została podjęta 14 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań                                        

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca. 

 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Główny specjalista ds. budownictwa, 

inwestycji  i gosp. przestrzennej Sławomir Czapłon. 



 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 20 września 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wontor stwierdził, że chce przedstawić swoje wątpliwości        

i nie chce przeszkadzać w budowie domków mieszkalnych. Radny powiedział, 

że wstępnych konsultacjach z mieszkańcami Lasek Lubuskich został 

upoważniony do wniesienia sprzeciwu w zakresie planowanej tam inwestycji. 

Radny jako przykład przedstawił swoją sytuację, cyt.:  … „ w latach 1977/1978 

wyjechałem do Sosnowca, wtedy moje zarobki tam były pięcio-krotnie wyższe 

jak w Kostrzynie – w Kostrzynie zarabiałem 4 000 zł a na Śląsku były one                       

w wysokości 24 000 zł miesięcznie i posiadałem tam wygodne mieszkanie. 

Postanowiłem zostawić ten wysoki poziom życia i wróciłem do Lasek                               

z powrotem bo chciałem mieszkać na wsi w Laskach, gdzie nie ma przemysłu                  

i jest przyroda…” Radny powiedział, że jest duże zainteresowanie budową 

domów przez młodych ludzi w Laskach Lubuskich, którzy podobnie jak on 

wybrali wieś i przyrodę. Radny powiedział, że „wy” teraz chcecie przekształcić 

200 ha gruntów rolnych pod teren przemysłowy w środku zostawiając wioskę. 

Jak mają tam ci ludzie się czuć i dlatego radny czuje się  w obowiązku do 

reprezentowania ich obaw i dlatego radny chce wyłączyć ten punkt – zał. Nr 2 

projektu uchwały ze Studium. Radny powiedział, że pozostałe punkty Studium 

popiera i nie jest przeciwny. Radny spytał co to jest „zielony wodór” i w jaki 

sposób on powstaje? 

Sławomir Czapłon odpowiedział, że zielony wodór powstaje na bazie elektrolizy 

wody i dlatego potrzebna jest taka duża farma fotowoltaiczna. 

 

Radny Kazimierz Wontor spytał – skąd będzie czerpana woda, bo jego zdaniem 

taka inwestycja powinna powstać nad rzeką bez konieczności korzystania ze 

studni głębinowych. Laski Lubuskie już mają problem z wodą, a przy tej 

inwestycji to chyba ten problem się pogłębi. Czy ta kwestia jest wzięta pod 

uwagę?  

Sławomir Czapłon odpowiedział, że ta kwestia będzie rozstrzygana w prognozie 

odziaływania na środowisko, która będzie musiała być wykonana w dalszym 

etapie tworzenia tej inwestycji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnego Kazimierza Wontor                            

o dyscyplinę podczas trwającej dyskusji. 

 

Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka powiedziała, że jest to Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, to nie jest jeszcze 

dokument planistyczny. To pozwala na otwarcie pewnej procedury związanej                         

z Miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego. Na etapie 



planistycznym powstaje plan jest konsultacja społeczna, mieszkańcy mają udział 

w tym procesie i przeprowadzane są wszelkie oceny oddziaływania                             

i uzgodnienia. Na etapie Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

bardzo szczegółowo są weryfikowane tematy natomiast  Studium uwarunkowań                          

i kierunków zagospodarowania przestrzennego wyznacza tylko kierunki, 

prognozuje zadania i inwestycje, mówi o tym że ta inwestycja może być 

realizowana nie że będzie realizowana i uszczegółowienie wszystkich założeń 

następuje w kolejnym etapie – Miejscowym planie zagospodarowania. 

 

Radny Kazimierz Wontor na koniec powiedział, że to od radnych zależy czy ta 

uchwała zostanie podjęta, to Rada Gminy decyduje o tym i jeden radny nie ma 

dużego wpływu. Chciałby, aby wzięto pod uwagę dobro miejscowości bo tylko 

on jeden reprezentuje tę miejscowość. Radny powiedział, że  na t.zw. „Fermie” 

w Górzycy tworzy się firma, która będzie produkowała kompost nieaktywny.        

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnego o wypowiadanie się na temat, bo 

jego wypowiedź porusza zagadnienia niezwiązane z realizowanym punktem 

sesji. 

 

Radny Kazimierz Wontor kontynuując swoją wypowiedź poinformował,                      

że przygotowuje się miejsce na złożenie tego materiału i niedługo radni                   

z Górzycy będą mieli podobne problemy i obawy. 

 

Radna Maria Syktus powiedziała, że popiera radnego Kazimierza Wontora                  

w tym co powiedział, ponieważ łatwo jest radnym z Górzycy przyjąć coś co jest 

w bezpiecznych ramach, np. pod zabudowę mieszkalną, ale proszę wczuć się                   

w sytuacje, że nasze wsie będą za parę lat otoczone farmami, bateriami – 

powiedziała, że nie wie to nazwać. Radna stwierdziła, że zgodnie                            

z wypowiedzią pani Sekretarz Gminy, to jest dopiero etap planowania, ale my 

nie mamy gwarancji jak się to wszystko potoczy, być może zakończenie tego 

procesu nastąpi już bez nas w kolejnej kadencji. Radna prosi o zastanowienie się 

i jej zdaniem to co się planuje powinno być przedstawiane radnym wcześniej do 

wiadomości. Radna odniosła się do uwag Przewodniczącego Rady Gminy                          

w trakcie wypowiedzi radnego Wontora i powiedziała, że było co najmniej 

niegrzeczne. Oczywiście na posiedzeniu komisji był czas na dyskusję, ale ten 

temat był nowy i nikt wcześniej z nami tego nie omawiał i nie zapoznał radnych 

z planami inwestycyjnymi, mamy prawo się wypowiedzieć i wyrazić swoje 

obawy  i zdanie. Radna powiedziała, że nie zna planów inwestycyjnych i nie wie 

co się będzie w gminie robiło. Stwierdziła, że czuje się pominięta w tych 

wszystkich ważnych przedsięwzięciach. Zdaniem radnej Przewodniczący Rady 

Gminy jest jakby łącznikiem radnych i gminy, powinien radnym przekazywać 

takie istotne tematy i informować nas o sprawach na bieżąco, przygotować,                  

a tego nie robi.  



 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że wszystkie tematy zawarte                   

w porządku obrad sesji były przedstawione i omówione na wspólnym 

posiedzeniu komisji w poniedziałek. 

 

Radna Maria Syktus potwierdziła to, ale wolałaby szybciej je poznać. 

Stwierdziła, że brakuje jej dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że do tematów w zakresie inwestycji to 

powinien się odnieść Wójt Gminy i on miałby do przekazania najwięcej 

informacji. Dużo zostało tu dzisiaj powiedziane, ale zobaczymy co powie Wójt 

Gminy nam w tym zakresie, bo to on zarządza Gminą i wie najwięcej. 

Przewodniczący powiedział że nie wie dokładnie jak to zrobić, aby radni  

szybko i na bieżąco znali tematy z zakresu inwestycji w gminie. Dodał, że radni 

oczekują na informacje natychmiast po podpisaniu dokumentów, plany radnych 

nie są mu znane, to może będziemy wspólnie dokonywać uzgodnień? Poprosił o 

propozycje jak to zrobić. 

 

Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka powiedziała,  że po to opracowujemy 

projekty uchwał i przedstawiamy je państwu w stosownym terminie, aby 

możliwy był dialog na zarówno na komisjach  jak i na sesji Rady Gminy. Jeżeli 

nie mamy przygotowanych takich dokumentów to my nie jesteśmy w stanie 

wcześniej mówić państwu o planach i zamiarach, które mogą być w ogóle nie 

realizowane. Musieliśmy państwa zaprosić do urzędu na co najmniej osiem 

godzin codziennie. Dlatego tworzymy takie dokumenty, mamy posiedzenia 

komisji żebyśmy mogli rozmawiać. Powiedziała, że my nie mamy innych 

dokumentów wcześniej niż uchwały, które są głosem Wójta w różnych 

sprawach, które w projektach uchwał przed ich podjęciem są przekazywane 

radnym w celu ich omówienia i przegłosowania. Mamy dlatego komisje abyśmy 

rozmawiali i mogli dyskutować, jeżeli jest taka potrzeba możemy dłużej 

dyskutować nad przedkładanymi tematami. Sesja jest końcowym   elementem, 

kiedy to państwo podejmujecie już decyzję w głosowaniu. Jeżeli wyrażacie 

państwo taką wolę to możemy ustalać jakieś terminy spotkań, zapraszamy. Wójt 

jest zawsze dostępny w Urzędzie Gminy i ja również, chętnie się z państwem 

spotkamy, aby omówić interesujące kwestie i tematy. Niejednokrotnie wielu z 

państwa to robi, wyjaśniamy interesujące kwestie. Powiedziała, że nie jesteśmy 

w stanie przewidzieć do końca jak będzie wyglądał dokument, który zostanie 

przedłożony Radzie i dlatego są komisje i następnie sesja. 

 

Radny Rafał Baran zapytał o proponowane inwestycje w Laskach Lubuskich. 

Spytał czy Państwo gwarantują, że będzie ten temat osobno uchwalany. Czy my 

będziemy podejmować jeszcze jakąś decyzję, czy to już jest koniec? 



Sekretarz Gminy odpowiedziała, że to jest dopiero początek procesu. 

Zakończeniem będzie uchwalenie Planu zagospodarowania przestrzennego, 

który będzie mówił o tym czy ta inwestycja może być realizowana. 

 

Radny Rafał Baran – czyli w kolejnych etapach Rada Gminy może tę inwestycję 

odrzucić. Radny powiedział, że jego zdaniem teraz nie powinniśmy się spierać. 

Uchwała zawiera 5 punktów i radny powiedział, że osobiście był przeciwny 

wnioskowi zgłoszonemu przez radnego Kazimierza Wontor ponieważ tym 

samym odrzucone zostałyby pozostałe punkty zawarte w tym projekcie 

uchwały. Powiedział, że nie wie jak powinna być skonstruowana uchwała, ale              

z informacji przekazanej nam przez p. Czapłona wynika, że nie ma innej 

możliwości i dzieląc zadania w odrębnych uchwałach ta procedura trwałaby 

latami. Radny stwierdził, że te dzisiejsze kłótnie są niepotrzebne bo                                

w późniejszym etapie możemy tę inwestycję odrzucić, jeżeli będzie zła                                     

i będziemy mieli powód spotkać się z mieszkańcami. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie informacji dotyczącej 

procedury związanej z inwestycją, żeby radni poznali całą procedurę 

postępowania  od pomysłu, pozyskania inwestora i wszelkich planów 

związanych ze studium i miejscowym planem. 

 

Pan Sławomir Czapłon w odpowiedzi poinformował, że Wójt Gminy zbiera 

wnioski do studium, które zmieniamy gdy tych wniosków jest kilka. Realizacja 

całej procedury związanej ze zmianą studium może trwać rok, a w tym wypadku 

będzie trwała dłużej z uwagi na fotowoltaikę i wodór, dlatego robione jest to                     

w jednym komplecie – w jednej uchwale, aby nie prowadzić co rok całej 

procedury dla jednego fragmentu. Plany miejscowe są kolejnym etapem i mogą 

być uchwalane już dla  jednego załącznika odrębnie. W planie miejscowym są 

dokładne informacje dotyczące określonej inwestycji: co to będzie, sposób jej 

realizacji, czy będą jakieś strefy ochronne i wtedy może być decyzja już podjęta 

na bazie uzgodnień studium. Powiedział, że na tym etapie wymagane są już 

opinie np. Sanepidu, sąsiedzkie. W przypadku negatywnych wyników Wójt 

Gminy może przerwać plany dopóki nie uzyska pozytywnej opinii czy 

uzgodnień. Od tego zależy czy możliwa będzie dalsza realizacja na tym etapie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy w tym momencie spytał, czyli na tym etapie są 

przewidziane również konsultacje społeczne. 

 

Pan Sławomir Czapłon powiedział, że na tym etapie z udziałem państwa 

ogłaszane i przeprowadzane są konsultacje społeczne. Wszyscy mają do tego 

dostęp i wszyscy wiedzą co będzie realizowane w planie miejscowym. Na 

przykład: warunki zabudowy, w tym wypadku robiąc plan mieszkańcy wiedzą 

co będzie realizowane, na jakich zasadach, wszystkie szczegóły będą w planie 



podane i wtedy może być podjęta decyzja na tej podstawie. Studium to jest 

pierwszy etap, który mówi o tym że może być co realizowane, bez podanych 

szczegółów. W prognozie oddziaływania na środowisko projektant będzie 

musiał wskazać czy ta realizacja inwestycji będzie możliwa. Pan Wontor 

wspomniał o wodzie i ta kwestia na pewno będzie wzięta pod uwagę, Na pewno 

Sanepid będzie brał pod uwagę lokalizację miejscowości. W przypadku farm 

fotowoltaicznych ważne są warunki zabudowy, ostatnio w przypadku inwestycji                    

w Żabicach Sanepid w swojej opinii do decyzji środowiskowych wskazywał 

odległości od miejscowości, aby lokalizacja nie była zbyt blisko miejscowości. 

Po tym etapie planu miejscowego na pewno będzie jakaś forma terenów 

izolacyjnych od miejscowości – można wnioskować jaką chcielibyście mieć 

strefę wokół miejscowości. Zdaniem Pana Czapłona plan miejscowo jest 

najlepszą formą, której realizacja jest zabezpieczeniem dla środowiska                            

i społeczności. Na naszym terenie nie ma za wiele terenów inwestycyjnych                     

i jego zdaniem teren typowo przemysłowy jak n.p. w Słubicach czy Kostrzynie 

nad Odrą nie powstanie. Musimy iść w jakimś kierunku, te farmy 

fotowoltaiczne nie są bardzo uciążliwe, gorzej by było jakby miała powstać 

jakaś fabryka albo elektrownia wtedy byłoby to bardziej uciążliwe a farma 

fotowoltaiczna dla gminy jest to duży dochód i nie jest tak bardzo uciążliwa.  

 

Przewodniczący Rady Gminy spytał czy wiemy na tym etapie jak bardzo będzie 

uciążliwa dla mieszkańców ta forma inwestycji – Laski Lubuskie? 

 

Pan Czapłon odpowiedział, że ta inwestycja jest planowana od północnej strony. 

W Studium jest zaznaczony teren, który przylega do miejscowości, który 

poprzez projektanta celowo został tak zaznaczony przy miejscowości, aby                    

w późniejszym etapie wpisać tereny izolacyjne. To będzie wymagane 

prawdopodobnie w prognozie oddziaływania na środowisko, żeby ten teren 

odciąć od miejscowości. W sąsiednich miejscowościach powstają farmy 

fotowoltaiczne i nie było przypadku aby mieszkańcy, którzy otrzymali 

informacje na etapie warunków zabudowy protestowali przeciwko budowie 

farmy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że objaśniona została procedura, 

uzyskaliśmy wyjaśnienie i zgodnie z tym wiemy, że w kolejnych etapach mamy 

wpływ na podejmowane decyzje, tak jak wcześniej mówił o tym radny Baran. 

Powiedział, że rozumie obawy radnych bo ten temat jest dla nas niezrozumiały                

i nie wiemy tak naprawdę jak będzie to wyglądało. Dodał jeszcze,                               

że z inwestycją wiążą się również dochody dla budżetu  gminy, to nie będzie 

korzyść tylko dla inwestora. 

 

Pan Sławomir Czapłon powiedział, że planowana inwestycja w Laskach 

Lubuskich będzie pierwszą inwestycją tego typu w Polsce i jest to nowy temat 



(zielony wodór). Powiedział, że rzeczywiście ta inwestycja jest blisko 

miejscowości, ale dalsza procedura na etapie oddziaływania na środowisko to 

zweryfikuje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeżeli chodzi o fotowoltaikę to 

będzie bezpośrednim sąsiadem tej inwestycji i sam nie wie czego może się 

spodziewać.  

 

Pan Sławomir Czapłon powiedział, że na tę chwilę Wójt nie ma możliwości 

wydać decyzję odmowną dla inwestycji związanych z fotowoltaiką, jeśli wpłyną 

pozytywne uzgodnienia i jeżeli mieszkańcy nie wnoszą protestów. Tego typu 

inwestycje nie są blokowane nawet jeżeli są zlokalizowane w bliskim 

sąsiedztwie mieszkaniowym. Oznacza to,  że uciążliwość jest niewielka. Każdy 

chciałby mieszkać koło lasu. Niestety niektórzy posiadający grunty chcą 

zainwestować i stąd decyzje o np. zalesieniu lub przeznaczeniu ich inwestycje 

tego typu. W omawianym przypadku w Laskach Lubuskich wchodzi w grę 

fotowoltaika i zielony wodór, chociaż co do tej drugiej działalności to jeszcze 

nie wiadomo czy będzie możliwa, więc pozostaje fotowoltaika bez zmiany 

planu miejscowego tylko na podstawie warunków zabudowy, także w efekcie ta 

inwestycja i tak powstanie. 

 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

jawne podjęcie  uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium 

uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca. 

 

Ww. uchwała Nr XXX.166.2021 została podjęta 10 głosami „za” przy 2 głosach 

„przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody                     

i odprowadzania ścieków oraz przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu. 

 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Kierownik ZGK Tomasz Stupienko. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 20 września 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody                            



i odprowadzania ścieków oraz przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu. 

   

Ww. uchwała Nr XXX.167.2021 została podjęta 14 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 

2021 rok Nr XXIII.138.2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 20 września 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

jawne podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 

Górzyca na 2021 rok Nr XXIII.138.2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. 

 

Ww. uchwała Nr XXX.168.2021 została podjęta 14głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 9a 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w celu opracowania i sfinansowania „Strategii Rozwoju       

Ponadlokalnego dla Gminy Słubice, miasta Kostrzyn nad Odrą, Gminy       

Rzepin, Gminy Ośno Lubuskie, Gminy Cybinka, Gminy Górzyca, Gminy       

Słońsk – Porozumienia „G-7” na lata 2022-2030”. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały został 

wprowadzony do porządku obrad sesji w dniu dzisiejszym i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady podał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w celu opracowania i sfinansowania „Strategii Rozwoju   

Ponadlokalnego dla Gminy Słubice, miasta Kostrzyn nad Odrą, Gminy Rzepin, 

Gminy Ośno Lubuskie, Gminy Cybinka, Gminy Górzyca, Gminy  Słońsk – 

Porozumienia „G-7” na lata 2022-2030”. 



 

Ww. uchwała Nr XXX.169.2021 została podjęta 14 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Godz. 14
05

 - radny Adrian Sulmiński opuścił obrady sesji – obecnych jest 13 

radnych. 

 

Ad. 9b 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu                                        

i  harmonogramu opracowania projektu „Strategia Rozwoju Ponadlokalnego       

dla Gminy Słubice, miasta Kostrzyn nad Odrą, Gminy Rzepin, Gminy Ośno       

Lubuskie, Gminy Cybinka, Gminy Górzyca, Gminy Słońsk – Porozumienia       

„G-7” na lata 2022-2030”, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6        

ust 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki       

rozwoju. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały wprowadzony 

został do porządku obrad sesji w dniu dzisiejszym i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu „Strategia Rozwoju Ponadlokalnego dla Gminy Słubice, 

miasta Kostrzyn nad Odrą, Gminy Rzepin, Gminy Ośno Lubuskie, Gminy 

Cybinka, Gminy Górzyca, Gminy Słońsk – Porozumienia  „G-7” na lata 2022-

2030”, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust 3 ustawy z dnia                    

6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. 

 

Ww. uchwała Nr XXX.170.2021 została podjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /projekt uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 10 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku                

i informacja  o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej (WPF). 

 

Informację przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 21 czerwca 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję 



 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie  Informację o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 

roku i informacja  o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

(WPF). 

 

Ww. sprawozdanie zostało przyjęte 13 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                

i 0 głosów „wstrzymujących” /informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 

Informacja Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej              

o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2021 r. 

 

Informację przedstawił i omówił Główny Księgowy jednostek Bartłomiej 

Mikłaszewski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 20 września 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie Informacji Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej Biblioteki 

Publicznej o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2021 r. 

 

Ww. Informacje zostały przyjęte 13 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                     

i 0głosów „wstrzymujących” /informacje stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12 

Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy za               

I półrocze 2021 r. 

 

Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik ZGK Tomasz Stupienko. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 20 września 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

jawne przyjęcie  Sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Górzycy za I półrocze 2021 r. 

 

Ww. Sprawozdanie zostało przyjęte 13 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                

i 0 głosów „wstrzymujących” /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 



 

Ad. 13 

Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie zgłosili żadnych interpelacji i zapytań. 

 

Ad. 14 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                 

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

Brak. 

 

Ad. 15 

Wolne wnioski i informacje. 

 

- Radny Rafał Baran powiedział, że nie ma przygotowane wniosku na piśmie, 

ale chciałby nawiązać tu do sprawozdania Kierownika Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, z którego wynika że w roku bieżącym zakład przejął obowiązki 

związane z wykaszeniem miejscowości w gminie, pewnie dlatego, że nie było 

funduszu sołeckiego, czyli jest to możliwe. Radny złożył wniosek o 

prowadzenie tych działań również w przyszłości, aby sołectwa pieniądze 

wydanie na koszenie w miejscowościach mogły przeznaczyć na inne cele. 

 

Radny Krzysztof Krupa stwierdził, że fundusz sołecki jest po to, aby również te 

środki przeznaczyć na koszenie trawy w miejscowościach i radnego zdaniem 

każde sołectwo jakąś kwotę, np. 1000 zł przeznaczyć na koszenie i przekazać 

środki dla Zakładu Gospodarki Komunalnej. Niestety na rok bieżący fundusz 

sołecki nie został uchwalony. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o prowadzenie dyskusji tylko przez 

mikrofon 

 

Brak dalszej dyskusji. 

 

Ad. 16 

Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub                    

w sprawach projektów uchwał. 

 

Komisje nie złożyły żadnych sprawozdań. 

 

Ad. 17 

Zakończenie obrad XXX sesji Rady Gminy. 

 



Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że z uwagi na wyczerpanie 

porządku obrad sesji Rady Gminy i brak dalszej dyskusji  zakończył  XXX sesję 

Rady Gminy.  /godz. 14
50

 

 

Transmisja zarejestrowana na płycie dvd / stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Zbiorcze zestawienia wszystkich głosowań stanowią załącznik do niniejszego 

protokołu. 

   

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Grażyna Markowska.  

        Przewodniczący Rady 

        (-)Krzysztof Bańka 
  
 
  
 


